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jpomo rskie Protokół Nr XV/16

z XXXIII sesji Rady Gminy Wąpie|sk

odbytej w dniu 28 grudnia 2016 roku rv godzinach 10:00- 12:45

rV Gminnym Ośrodku Kultury lv Wąpielsku

obradom przer'vodniczył 1bmasz Czajkorł.ski - Przewodniczący Rady Gmin1' Wąpielsk.

W Sesji udział brało 13 radnvch. Lista obecności stanowi załącznik nr l do protokołu.

W Sesji brali udział: Wójt Gminy Dariusz Górski' Sekretarz Gminy _ Agnieszka Matyjasik,
Skarbnik Gminy _ Jolanta Rzeszot, Radca Prawny Mirosław Szczawiński, Kierownik
Samorządowego Zakładu Budzetov'ego _ Izabela Lewandowska, Kierownik Gmirrnego ośrodka
Pomocy Społecznej _ Jolanta Szczepańska' Przewodnicząca Gminnej Komisji ds. Rozwiazylania
Problemór'v Alkoholowych Zofia Miazgowska' sołtysi. mieszkańcy \łsi _ lista obecności stanor.ł'ią
załączn|k nr 2 do protokołLl.

Ad. l.
Otwarcie obrad.

Tomasz Czajkowski _ Przewodniczący Rady Gmin1, otworzył obrady XXXIII Sesji Rady Gm.iny i
porł itaI rł szl slk ieh zebran1ch'

Ad.2.

Przyjęcie porZądku obrad.

Tomasz Czajkowski - Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad:

1' otrł'arcie sesji i stw'ierdzenie quorum.

2. Przcdstawienie porządku obrad.

3. Prz1jęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy w Wąpielsku.

4. Podjęcie uchrł,ały zmieniającej uchwałę budŻetową Gminy Wąpielsk na rok 2016'

5. Podjęcie uchrvały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wąpielsk na lata 201 6-2026.

Podjęcie uchlvały w sprawie uchwalenia budŻetu na 2017 r.

Podjęcie uchr.vały r.ł'sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansorł.ej Gminy Wąpielsk
na lata 2()Il -2026.

Podjęcie uchwały r'v sprawie uchrł'alenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych r'v Gminie Wąpielsk na 2017 rok

Podjęcie rrchlvał1, l'v sprarł'ie utworzenia rachunku dochodów własn,vch gromadzony ch przez
samorządorve jednostki budŻetorł'e Gminy Wąpielsk prowadzące działalność oślviatową.

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałe nr XXXII/I62116 Rady Gminy Wąpielsk z dnia 28
listopada 2016 r' rv spralvie zorganizow'ania Wspólnej obsługi administracyj nej. tinansolłej i
organizacyjnej jednostek organizac.vjnych Gminy Wąpielsk.

1 1' Podjęcie rrchwały w zmieniającej ucl-rrvałę nr XXVI/124li6 Rady Grriiny w Wąpielsku z dnia
15 lipca 2016 roku w sprawie r,lyboru metody ustalenia opłaty za gospodarolvanie odpadami
komunalnymi oraz trstalenia rł'vsokości tej opłat1, na terenie Gminy Wąpielsk.

6.

7.

8.

9.



l2. Podjęcic uchrvały r'v spraw'ie zwolnień z podatkrr od nieruchomości na 2017 rok na terenie
Gmin1' Wąpielsk.

l3' Podjecie rrchwały rv sprawie określenia lvysokości opła| za korzystanie z r,rychowania
przedszkolnego w publicznych przedszkolach i publicznych innych fbrmach w1'chowania
przedszkoh-rego prorł,adzonych przez Gminę Wąpielsk oraz warunków zwolnienia z tycl1
opłat.

l4' S pra rł ozdan ia i in[ormaeje:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

b) Przewodniczącego Rady Gminy

15. Wolne wnioski

16. Zapyanic i inrerpelacje.

17. Zakończenie sesji

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad.

13 radnych głosowalo za przyjęciem porządku obrad' głosów przeciwnych i rł.strzymujących nie było.
W wyniku głosolvania proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Przerł'odniczący stwierdził. ze na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy. zgodnie z listą
obecności w obradach uczestniczy 13 radnych. wobec czego istnieje wymagane quorum do
podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad.3.

Przyjęcie protokolu z XXXII sesji Rady Gminy w Wąpielsku.

Przewodniczący polviedział, Że Radni otrzymali projekt protokołu z XXXII sesji Rady Gminy do
domu i zapytał, czy zgłaszają do niego uwagi.

Radni uwag nie wnieśli, wobec czego Przer,vodniczący zarządził głosowanie nad przyjęcicm
pIotokołu.

Za przyjęciem protokołrr głosowało 12 Radnych" głosów przeciw'nych nie było' od głosu wstrzymał
się 1 Radny. Protokół większością głosów został przyjęty.

Ad.4

Podjęcie uchlvaĘ zmieniającej uchwalę budżetową Gminy Wąpielsk na rok 2016.

Skarbnik Gminy poinformowała. że Radni otrzymali projekt zmian budzetowych i wyjaśniła. że
doszłajeszcze jedna in['estycja: Modemizacja kanalizacji w Ruszkowie, zaplanowana kwota 23 300
zł. Dodała, że podpisanie urnowy było w tym roku' dlatego mrrsiały być dokonane zmiany w
inwestycjach. Zmiany dotyczące wydatków inwestycyjn-vch:

- zakup trzech lamp przy drogach gminnych,

- 1'1 tys. zł modernizacja sieci komputerowej'

24 t1ls. zł, modemizacja remizy w Półv'iesku Małym.

16'5 tys. zł modemizacja brrdynku Szkoły Podstaworł'ej w Wąpielsku,

- 25 tys. zł zdjęte z oświetlenia.

W lyniku wprowadzonych zmian planowane dochody wzrosną o 131 250 zł. planorł.any deficyt
r.łyniesie 1 117 594,86 zł.



Przew'oc1niczącv Zap)rtał cZy Radni zułaszają pvtaniir.

Radn1' Adam Jabłoński porusz)rł kl'vestię ośr'vietlenia i Zap)tał czy mieszkańcy Gmin'l. Wąpielsk sa
po in tbrm or'r''ani o wvlączeniu.ł0 lamp. bo został telefoniczniL'o to Z3p) tany'

Wójt powiedzial. Ze lampy do w11aczenia były zgłaszane na początku tego roku. Energetyka ich nie
wylączyła. Dodał. Że komisja objeŹdŻała teren Gminy, aby sprawdzić celo\Ą.ość rłvłączenia lamp.
Zaznaczvl również. Że część lamp nie słuŻy do oświetlenia dróg tylko prywatnych posesji. Lamp nie
clrcemv wyłączać tylko zastąpić je noqvni. oprócz opłat za prąd dochodzą jeszcze opłaty za
konserwacje lamp. które w1'noszą ok. 1 9złlmiesiąc/lampę. a Energetyka tylko przyjeŻdŻa i sprawdza
czy Żarówka świeci i ewentualnie ją w1'mienia. Za konserwacje płacim-v ok. 20 tys' zł rocznie''l'emat
był szeroko dyskutował1'' rł.ięc komisja zostanie powołana raz jeszcze" a więcej będzic moŹna
powiedzieć po oględzinach. Będzie podpisywal]a nowa umowA.

Radny Henryk Szteler zapy,tał ile jest lamp na terenie Cminy?

Wójt odpowiedział' że 101 .

Radny Henryk Szteler powiedział' Że 40 ze 101 to prawie połowa.

Wójt odpowiedział' Że moŻe nie będzie to az 40 lamp i zaproponował. Że moze Komisja Gospodarcza
dokona raz jeszcze og1ędzin.

Przewodniczący porviedział, Że do wyłączenia są wpisane wszystkie lampy od skrzyzowania w
Wąpielsku r.v kierunku Półwieska.

Wójt powiedział ' Że gdzie będą własne przyłącza, tam będziemy się podpinać i instalować lampy.
Przy remizie oSP w Wąpielsku mamY moŹliwość lvłączenia lampy z własnego przyłącza, tak samo
przy Domu Kultury. To są jeszcze kwestie do ustalenia.

Radnv I{enryk Szteler zaproponował. ze oglęclzin najlepiej dokonać r,vieczorem.

Radn'v Adam Jabłoński powiedział. Że rozumie, Że spra\ł'a wyłączenia lamp to nieprawda.

Wójt odpowiedział, że trzeba to jeszcze ptzeanalizować.

Przewodniczący zapytał czy Radni zgłaszają j eszcze pytania. Pytań nie było.

Przer'vodniczący odcZ}1ał treśó rrchwały i zarządził głoSowanie.

Za prz.vjęciem uchwały głosowało 13 Radnych. głosórł, przeciwnych i \łStrzymujących się nie było.

Uch'rvała nr XXXIII/l63ll6 Rady Gmin1' w Wąpielsku z clnia 28 grudnia 2016 zmieniająca
Uchrvałę Nr XVIII/77/15 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia Ż9 grudnia 2015 roku w sprau ie
uchwalenia budżetu na 20l6 rok Zostala podjęta jednoglośnie.

Ad.5.

Podjęcie uchwaLv zmieniającej uch.'"-ałę w spralvie zmian-v Wie|oletniej Prognory Finansowej
Gminy \Yąpielsk na lata Ż016-2026.

Skarbnik Gminy powiedz|ała' Że zmiany w WPF dotyczą dostosowania do uchwały zmieniljącej
budŻet. Dodała, Źe dochody wynoszą: 16 449 546,73 zł. łydatki: 17 567 '741'57 zł. defic1t:
1 1i7 594.84 zł.

Przychody i rozchody Został)' dostosowane tak, aby zrównowaŻ1'ć budżet.

Przer.vodniczący zapytał czy Radni zgłaszają ull'agi do projektu uchwały. Uwag nie było'

Przewodniczący' odcz1tał treść uchwały i zarz.ąclził głosowanie.

Za przy1ęciem uchwały głosowało 13 Radnych" głosów przecil'vn1'ch i lvstrzymujących Się nie było.



Uchrvała nr XXXIII/I64/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 grudnia 2016 zmieniaiąca
Uchrvalę Nr Yl22lll Rady Gminy w Wąpielsku w sprawie uchwalenia Wielo|etniej Prognozy
Finansowej Gminy Wąpielsk na lata 2016 - 2026 zosta|a podjęta jerlnog|ośnie.

Przewotlniczący zap1iał. czy zgodnie z decyzją Rady Gminy sesjajest rejestrowana.

Seketarz Gminy pol,viedziała, ze wniosek Rady został uwzględniony. obecnie trwa rozezrranie
cenorł.e. Sesje będą nagry-r'r''ane od stycznia.

Ad.6.

Podjęcie uchwaĘ w sprawie uchwalenia tludżetu na 2017 rok.

Przewodnicząc1,' powiedział. Że Radni nie mieli wpływu na kształt budŻetu. Dopiero 19 grudnia
rozpoczęły się dyskusje. Za wcześniejszej władzy prace nad przyszłorocznym budŹetem
rozpoczynały sięjuŻ w paŹdziemiku. W tej chwili było inaczej. Przewodniczący zap1.tał również czy
Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały.

Radny Hcnryk Szteler powiedział. Że w sprawie budżetu sam poszedł do Wójta, bo był
przyzwyczajony, Że budŻet tworzyło się dużo wcześniej. Dodał także' Że moŻna było wcześniej
złoŻyć projekty do ujęcia w budŻecie, a teraz Radni zostali pÓstaw'ieni przed faktem dokonanym.
Dodał, że projekt budżetu i opinia RIo były omawiane na posiec1zeniu Komisji Gospodarczej oraz
BudŻetu i Finansów. Na posiedzeniu były omawiane tzrkŹe stawki śmieciowe' Radni mieli łącznie
2 godziny na omów'ienie tak waŻnych kwestii. Radny zapy.tał również, dlaczego Radni nie mieli
wpływu na kształt budŻetu i zawar1ych w nim inwestycji. Powiedział' Że to trochę nietakt. Zaznaczył^
Że nie potra1i t,vlko siedzieć i wsz1'stkiego przyklepyrł'ać. Przypomniał równleŻ' Że zakształl budŻetu
odpowiada Gmina. Dodał. Źe nie clrciałby, Żeby pojawiły się zarzutu' Że coś zostało Źle ułoŻone.
Przyźoczył również powiedzenie, aby zostawić miejsce pracy. jakim się je zastaje. Inwestycje
rozpisane są szeroko, zadłużenie znacznie wzrośnie. Radny dodał' że nie chciałby' aby ktoś go
wyzywał' Że tak zadłuŻyliśmy Gminę. Mierzmy siły na zamiary, tak jak w gospodarstwie domowym.

Wójt t't'yj aśnił, że o inwestycjach rozmar.ł'ialiśmy wielokrotnie przez cały lok. Mamy poclpisaną
umowę na doflnansowanie tetmomodernizacji Szkoły Podstawowej w Radzikach DuŻych oraz
Szkoły Podstawowej w Długiem, na ponad 1 mln zł. Kolejne wnioski są złożone. Wójt zapytał czy
nie mamy nic robić? Dodał również, Że mamy złoŻone wnioski na budowę dróg. Droga na Bielaw'ki
Za kwotę 1"7 mln zł oraz droga w Wąpielsku będą realizowane w przyszłym roku. Wnioski na ich
realizację są już zaakceptowane. Wójt dodał równięŻ. Że Żadna inwestycja nie jest nowa' wszystkie
zamierzenia były Radnym dobrze znane. Zaznaczył lównież" Że jako Radni nie zgłaszali innych
propozycji. Zaznaczył, że to nie jest dziwne, Że projekt przedstawia Wójt. W1'jaśnił rór.vnieŻ, że jak
Radnv Henryk Szteler u niego był, to mówił. że czekamy na opinię RIo' a tydzień przed świętami
odbyła się komisja w sprał.ie budŹetu.

Radny Adam Jabłoński powiedział, Że musimy ustalić jakąś kolejność. bo na Szkołę Podstarł.ową rł.
Wąpielsku środki były zabezpieczone, tam jest jeszcze etemit z azbęstem., tak samo jest w Półwie sku.
Dodał. Że trzeba to rłymienió.

Wójt powiedział, ze Radny Adam Jabłoński nie jest radnym pierwszą kadencję i zapyał dlaczego
wcześniej nie widział pieców w Półwiesku" tak samo dachu w Wąpielsktr. Dodał, że na realizację
tych inwestycji będzie składany wniosek i będą zrealizowane nie tylko z własnych środków' ale
rólvnieŻ z dofinansowaniem unijnym. W Wąpielsku będzie równieŻ wymiana pieca z olejowego'
poniewaŻ dotychczasol'ly sposób ogrzewania jest bardzo kosztown1'. Dodał' Że nie będzie to tylko
wymiana dachu" ale szersza inwestycja.

Przewodniczący polviedział' że chodzi głównie o szkołę w Półwiesku. Dodał, że pamięta
zeszłoroczne obietnice' że w tym roku piecówjuŹ nie będzie i będzie nowe ogrzewanie. Zaznaczy!'



Że obalvia się' Że Gmina moŻe nie otrzymać kolejnego dotinansowania na temomodernizację.
Zap.l1ał. czy nie lepiej gdyby Półwiesk był jako pierwszy.

Wójt odpowiedział, że w monrencie ogłoszenia nabonr dokumentacja była gotowa <lla Szkół w
Radzikach DuŻych i Długiem. Zaznaczył równieŻ, Że |Jrząd Marszałkorł.ski miał dll.uletnie
opóŹnienia z wdraŹaniem progranrów w ramach Regionalnego Programu operacyjnego. Powie<lział
również. Że terminy roZpatr,vwania \Ąiniosków są długie.

Przewodniczący pow_iedział, Że w pierwszym naborzę łatwej było uz1'skać do1lnansowanie.

Wójt powiedział. Że samorządy po plostu nie były przygotowane.

Radny Andrzej By'tner podziękował wszystkim Radnym i Wójtow_i za sIaranta na tzecz remontu
szkoły w Półwiesku i dodał, Że mieszkańcyjuz w to nie wierzą. Twierdzą, Że nie będzie 7 i 8 klasy w
szkole w Półw'iesku. Dodał także. Że w szkole mieszkają 3 rodziny. Mieszkańcy oczekują odpowiedzi,
kiedy zapowiadane zmiany nastąpią.

Wójt odpowiedział. Że też chciałby znać odpowiedz. Będzie coś wiadomo jak wniosek zostanie
rozpatrzony.

Radny Adam Jabłoński powiedział. Że planorł.ana jest zmiana Systemu szkolnictwa.

Sekretarz Gminy powiedziała, Że jak ustawa będzie podpisana wtedy zw'ołamy posiedzenie Komisji
ośrł'iaty i zdecydujemy. Czekamy na podpis ustawy pIZeZ Prezydenta. Do końca marca musimy
podjąć uchwałę o sieci szkół.

Radn; Herrr1 k Szteler powiedzial. ze nie ustaliliśmy kolejności. a Są in\^estycje waŻne i vraŻniejsze.
Szkoły w Półwiesku i Wąpielsku to bardzo waŻne spfawy. Kolejność realizacji inwestycji nie była
uzgadniana z Radnymi.

Wójt odpowiedział, Źe owszem. Dodał. Że inwesĘvcje są zaplanowane rł.budzecie.

Przewodniczący zap'Ąał, czy jeśli wszystkie inwestycje przejdą do realizacji to Gmina zaciągnie
6 mln kredytu? odczytał równiez fragment opiniiRIo: ,.Z załoŻonych przyjętych w prognozie kwoty
dłrrgu rłynika' ze w Ż077 r. Spłata zobowiązań oraz planowanego defic}.tu budżetowego będzie
t-tnansowana prz"vchodami Z t}1ułu planowanych do zaciągnięcia kredytów i pożyczek w wysokości
6 280 525 

'49 
zł. od 2018 r' nie planuje się zaciągania nowych zobowiązań Zwiększających dłrrg

Gminy."

Wójt wyjaśnił' Że był błąd rv projekcie budżetu. bo nie były uwzględnione Zwroty Z tytułu
doflnansowania jakie otrzymamy. Dodał, Że na|eży uwzględnić jeszcze wyłączenia z tytułu
doflnansowania z funduszy unijnych. Trzeba ul.vzględnić dofinansowanie do inwestycji.
Doflnansowanie moŹe byó przekazane w formie zaliczkowej i moŻe wynieść nawet 957o kwoty
dofinansowania' łącznie moze to być nawet to ok. 2 mln zł' Zaznaczy| róWnieŻ, Że mamy tezerwę z
nadwyŻki buclŻetowej ok. 1 mln zł. Jeśli będzie trzeba zaciągnąć kredyt to maksymalnie będzie go
2.5-3 mln zł. Pod warunkiem' ze wszystkie inwestycje przejdą, bo w tej chwi1i to są załoŻenia.

Przewodniczący powiedział, ze obawia się o utrzymanie płynności finansowej Gminy i odczytał
Iiagment opinii RIo: ,.W latach Ż018-2024 kwoty spłaty rat wcześniej zaciągniętych planowanych
do zaciągnięcia ked}tów i poŹyczek przyjęto na wysokim poziomie, co moŻe ujemnie wpłynąć na
zachowanie płvrrności finansowej Gminy. Skład podkreś1a. Że relacja lvskaźnika dopuszczalnej spłaty
zadłuŻenia i w'skaŹnika Spłaty lat ZobowiąZań zostały wyliczone na podstawie wykonania budzetów
w wielkościach zaplanor.vanych. tj. osiągnięcia planowanych dochodów budżetowych (w tym
dochodów bieŻących) utrzymania limitu l.łydatków biezących oraz zastosowania ustawowych
wyłączeń przy ob1iczaniu wskaŹników zadłuŻenia."

Sekretarz Grnin1' pol'viedziała. że odbyły się rozmowy z Panią Skarbnik na temat opinii RIo i te błędy
zostaną skorygor.vane.

Skarbnik Gminy r'vyjaśniła' Źe to nie był błąd. Zaznaczyła, Że wskaŹniki są naciągniętc. Wyjaśniła.



Że lv projekcie budŻetu wspomniane lvyłączenia by1y ujęte. Jeśti nie otrzymalib,vśmy dofinansowania
to wskaŹniki na pewno nie przejdą' Po autopoprawkach dochody zwiększą się o 48 tys. Zł ze lvzględu
r'ł''vzsze opłat1' za odbiór odpadów, zaś w1'datki o 405 tys. zł głównie przez przesunięcia na
inwestycjach. Wiem. Źe Wójt i Seketarz Gminy będą jeszcze rozmawiali z dyrektorami szkół i
kierownik GoPS w sprawie moŻliwości zmniej szenia nrydatków biezących. Skarbnik Gminy dodała.
Że najważniejsze. aby wydatki bieżące się nie zwiększyły. a zasadne będzie ich zmniejszenie. Po
autopopralvkach planowany kredyt rvynosi 5 827 200'00 Zł" j eśli otrzymamy dofinansowanie to nasz
wkład własny wyniesie 3.75 mtn zł według cen kosztorysowych' które jeszcze zmniejszą się po
przetargaclr. Z wcześniejsz;'mi zobowiązaniami zadłuŻenie wyniesie ok. 30% w stosunku do
dochodów.

Radny Adam Jabłoński zapytał jakie mogą być oszczędności w szkołach w przyszłym roku, skoro
będą musiały być zwolnienia i odprawy.

Wójt powiedział. że te kwestie będą omawiane z Dyrektorami.

Sekretarz Gminy powiedziała' Że prar.vdopodobnie będzie dotacja celowa dla dzieci 6-1etnich, co
będzie dodatkowvch dochodem. Dodała, Żejest przedłożony projekt ustawy tej sprawie i czekamy na
jej podpisanie. Zaznaczyła, że nie znamy do końca założeń ustawy. a musimy działaó w granicach
prawa. Będziemy o tym dyskutować na początku roku.

Przewodniczący powiedział, Że w 201'5 roku wynagrodzęnia. osobowe wfnosiły 697 600 zł, w
2016 roku 609 tys. zł. zaś na 20|'/ rok zaplanowane j est 826 tys. zł i zap 

"ł1ał 
skąd te zmiany.

Skarbnik Gminy odpowiedziała. że jest tam także ZAS. Urząd Gminy przejął obowiązki ZAS, więc
koszty wzrosną. Dodała również, że 4 pracowników nie będzie miało juz dofinansowania z Urzędu
Pracy.

Przewodniczący zapytał równieŹ o dodatkowe wynagrodzenie, bo w 20l6 roku było 9 600 zł, ateraz
jest 58 tys. zł i co się w tym mieści.

Skalbnik Gminy odpowie działa, Że są to głównie 13-stki. Dodała' że po skończonym roku Urząd
Pracy nie re|unduje 13-stki' a w tych osobach są równieŻ pracownicy ZAS.
Przewodniczący powiedział. że wzrosły równieŻ koszty wynagrodzenia w' Przedszkolu z 77 tys. zł
do 150 tys. zł.

Seketarz Gminy wyjaśniła. Że Pani Anna Strzelecka jest teraz zatrudniona jako nauczyciel, a
wcześniej miała jeszcze dofinansowanie z Urzędu Pracy.

Radny Adam Jabłoński zauwaŻył. Źe Założonejest także stworzenie nowych miejsc pracy.

Skarbnik Gminy odpowiedziała, Że tylko na wszelki wypadek.

Sekretarz Gminy lr1'jaśniła. Że np. do remontórł' dróg.

Radny Henryk Szteler złoŻył propozycję, aby paragraf dotyczący integracji, finansowanej z funduszu
sołeckiego ograniczyć do 10% j99o w-ysokości. Dodał, że niestcty duŻo pienięttzy jest
przeznaczanych na imprezy, a funcluszrt na rł szystko nie wystarczy. Zaznaczył, ze wie, ze odbyły się
juŻ spotkania wiejskie.

Radny EuzebiuszŁapkiewicz zapytał' czy inwestycje' które nie otrzymają dofinansorł.ania nie będa
realizowane?

Wójt odpow_iedział' Że takie jest załoŻenie rł' budżecie. .Teśli nie otrzymamy tlofinansowania
inwestycja nie będzie realizowana. Dodał, Że w kwestii 1lnansowania integracji z 1unduszu sołeckiego
jest problem z jej rozliczeniem.

Radny Henryk Szteler powiedział' ze rł.czcśniej padła propozycja zakupu walca drogowego. Komisje
były nieprzychylne llnansowaniu tego zakupu ze środków lł1asnych Gminy' Dodał. Że być moŻe
rrdałoby się zakupić walec ze środków f-unduszu sołeckiego' przy ograniczeniu środków na integrację.



Dodał takze" ze nie jest przeciwry inwestycjom, ale boi się kred}tóW. Na samorządy nakłaclanych
jest coraz więcej zadań i trzeba b1,'ć ostroŻnym. aby wszystkie te zadania r'vłaścirł.ie realizować.
Zaznaczył- Że chce dać Wójtowi szansę, ale prosi Żebyśmy nie zabmęli za daleko.

Wójt porviedział, ze Radny Henryk Szteler ma rację. Fundusze n-tszyły w jednym czasie. Doc1ał
rór'vnieŹ. ze bardzo cieszy się- Że rozmawiamy mer}toryczne.

Radny Mirosłar'v Ługowski zaproponował, Że moŻe w tej kwestii wypowiedzieliby się sołtysi.

Wójt zaproponował, że rł. I kwartale odbędzie się spotkanie z sołtysami w tej sprawie.

Radny Wojciech Rutkowski zapytał' czy udzielone dofinansowanie moŻe być zaliczkowane na
tealizacje inwestycji otaz czy kredyty będą zaciągane w bankach czy parabankach?

Wójt odpowiedzial, Że część pozyczek będzie zaciągana z Wojewódzkiego Funduszu ochrony
Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu' przy oprocentowaniu niecałych 2%, a spłata będzie
rozłoŻona w czasie. Kredyty będą zaciągane z Banku Gospodarstwa Krajowego i banków
sprawdzonych w w1'sokości nie 6 mln zł tylko ok. 3 mln' Z uwagi na fakt rozłoŻenia realizacji
inwestycji w czasie, może zdarzyć się tak. Źe zaciągnięcie kred1tu nie będzie konieczne, bo np.
Gmina otrzyma zwrot z jakiejś inwestycji.

W tym miejscrł Marcin Rempuszewski - Inspektor Referatu Infrastruktury przedstawił prezentację pt:
Inn'estycje Gminr.re do realizacji w 2017 roku.

Slaicl nr I

Inwestycje gminne do realizacji tv 2017 r.

Slaid nr 2
Termomodemizacj a budyŃów'których właścicielem jest gmina Wąpielsk w gminie Wąpielsk:
- Termomodemizacja Budynku Szkoły Podstawol.vej w Długiem.

Termomodemizacia Bud Podstar,vowej w Radzikach Duzych.
l 041 516.04 zł

838 012.83 zł

Podpisana umowa o
Wbjewództwa

do1lnansowanie z Zar ządem

Slajd nr 3
Tetmomodernizacj a budynków których właścicielem jest gmina Wąpielsk w gminie Wąpielsk _
etap II:
- Termomodemizacja budynku Szkoły Podstawowej w Półwiesku Małym wTaz Z montaŻem
instalacji C. o. oraz przebudolva i zmiana sposobu uŻ1tkowania części pomieszczeń budynki-r
gospodalczego na kotłownie C. o. i skład opału, a takŹe budorł,a ciepłociągu i przyłączy wod. kan.
do budynłu kotłowni wraz z budowa'zbiornika r'r,ybieralnego:
- fermomodernizacja brrdynku Urzędu Gminy w Wąpielsku;
- Przebuclowa, rozbudowa i termomodemizacja budynku świetlicy wiejskiej i straŻnic1, ochotniczej
Strazy Pozarnej w Wąpielsku wraz niezbędną przebudową infrastruktury technicznej.

Całkowita war1ość proj ektu

Warlość dotlnansorł'ania

Etap realizacji



Calkorł'ita wańość pro jektu T
17)6 728.85 zł

979 214.65 zIWartość dofinansowania

Etap realizacji Złożony wniosek o do flnansorł.anie. Czekamy
na UstJlecŻi|a decyzje rł sprrrr ie
dotlnansowania.

Slaid nr 4
Przebudolva drogi gminnej ff 120l22C Radziki DuŻe - Bielawki - Wąpielsk na odc. od km 0+240
do km 3+358 wraz z przebudową skrz1'Żowania z drogą powiatową ru 2204C Radziki Duze -
Wąpielsk - Trąbin - ostrowite.
Całkowita war1ość pro j ekti'r

v'afi ośó do1lnansowania

Etap realizacj i

Decvzj a w sprawie dofinansowania zapadnie
prawdopodobnie do końca roku.

Slaid nr 5
Inwestycja powiatu:Przebudowa drogi powiatowej nr 21 1 8C Szaf-amia _ Wąpielsk Dłrrgie
Rypin od km 6+598 do km 11+550 (odc. Wąpielsk - Półwiesk
Całkorvita w'ańość projektu 4 810 132.00 zł

Wartość dofinansowania Dofinansowane ze środków budŻetu Gminy
Wąpielsk w łłlsokości 1 226 583.66 zł

ZłoŻony wnioSek o dofinansowanie przez
Zarząd Powiatu. Realizacja w 2017 r.

W;:okie miejsce na li>cie rankingorłej.
Decyzja w sprawie dotinansowania zapadnie
prar'vdopodobnie do końca roktr.

Slajd m 6
Zakup r.valca drogowego.

Całkorł'ita r.var1ość pro.i ektu 50 000,00 zł

Planowany zakup. Maszyna niezbędna do
remonto\Ą dróg i do realizacji inr.łest1cji
drogowych j ako przygotowanie podbudowy.
Realizacja wiosną 20l 7 r.

1 881 402.00 zł

940 701'00 zł
Udział partnera _ Zarząd Polviatu 419 7 57 '5l
ZłoŻony wniosek o do1lnansowanie. Realizacja
w 2017 r.

\ł'ysokie miejsce na liście rankingowej.

realizacji



Slaid nr 7

C)cąlszczalnie przydomową
Całkowita wartość proj ektu około 70 szt. x l 5 000 zł: l 050 000 zI x

63,63%.
381 885'00 zl wkładu własnego' 1000,00 zł do
oczyszczalni dopłaty z budzetu gminy. Pozostała
kwota po Stlonie mieszkańców.

Warlość dofi nansow-ania 700 000'00 zł
Etap realizacji W roku 2017 zostanie złożony wniosek o

dofinansowanie

Slajd nr 8
Przebudo\^a drogi gminnei nr l20l04C Dłupie _ ezioro Dłusie o dłusości 0"875 km.
Całkowita wartość proj ektu 200 000'00 zł

Wartośó dofinansowania i30 000 _ 150 000 zł

Etap realizacj i Złożony wniosek o dofinansowanie.
Realizacja z budżetu Województwa Kuj awsko -
Pomorskiego pochodzących z tlrrłu wyłączeń
grrrntów rolnych z produkcji na 2017 r.

Slajd nr 9
Punłt Seleklywnej Zbiórki odpadów Komunaln1 :h

Całkowita wartośó proj ektu 30 000'00 zł

Warlośó dofinansowania Do 80% kosztów kwalifikowanvch

Etap realizacji Wniosek zostanie przygotowany w chwili
ogłoszenia zasad konkursu o dofinansowanie.

Slajd nr 10

Terrnom a bloku w Waoielsku.

Całkowita wańość projektu 250 000'00 zł

Wartość dofinansowania P oŻyczka z WFOSiGW z moŻliwością
umorzenia ostatnich 25 _ 30 oń

Etap realizacji Opracow.ana dokumentac j a techniczna.
Realizacja 2017 r.



Slaid nr 1 I

Zakup samochodu bojor'vcgo dla oSP Wąpielsk.
Całkowita rł'artość pro j ektu 400 000 zł

Wańość do fl n an sor'van i a PoŻ.v.'czka z WFoSiGW z moŻiirł.ością
umorzenia ostatnich 25 30 %

Realizacja 201 7 r.

Slajd nr 12

Inwestycje realizolvane przez Samorządowy' Zakład BrrdŻetowy dotyczące realizacji budowv
wodociągu i dopłat do przyłączy dla mieszkańców.

Całkowita wartość proj ektu Koszt około 140 000_00 zł

Realizacj a 2017 r.

Slaitl ru 1i
Przebudowa drogi gminnej nr 1201 11C Długie II Kozlowiec - Długie II w miejscowości Długie 1I

o długości 2'500 km.. Wniosek na dofinanso\Ą.anie realizacji w 2018 r.Koszt opracowania map i
iektu

Calkowita wafiość proj ektu 50 000 zł
Etap realizacj i

S]ajd nr l,ł

Warto ść dotlnansor.vania

Po opracowaniu dokumentacji planowane
złoŻenie wniosku o dofinansor,vanie na wrzesień
2017 r. Realizacja w 2018 r.

Budowa 10 sztuk lamp hybrydowych.
Ccłkowitl wańosc pro jektu 100 000 zł

PoŻyczka z'

umorzenia
WFoSiGW z moŻliwością

ostatnich 25 - 30 o/,

LE11!]."Ę1"J1 Realizacj a 2017 r.

Slajd nr 15

Budowa chodników na terenie

Całkowita wartość proj ektu

Etap realizacj i Realizacj a 2017 r.

Slajd m 16
PODSUMOWANIE
Szacowana całkowita warlość inrvestycji 162 230.00 zł

Szacor,vana wartość doflnansowania 95Ż 715 ^99 zł

Przerł'odniczący zapytał czy Rac1ni zgłaszają pytania. bądŹ uwagi dotyczące budŻetu. Radni uwrg nie
wnieś1i.

Przewodniczący odczytał treść uchrł'ały i zanądzlł głosowanic.

Za przyjęciem uchr.vały głosor.vało 11 Radnyclr' głosów przecir.vnych nie było. 2 Radn1''ch wstrzymało

10 000 zł



się od głosu.

L]chwala nr XXXIII/165/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 gru<Inia 2016 w sprawie
uchwalenia budżetu na2017 r. została podjęta większością glosów.

Przcrłudniezqc; ogłosil l0 minrlt przerrłv.

Ad.7.

Podjecie uchwaĘ w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wąpielsk na
|atzŻ01'7-Ż026.

Skarbnik cminy zaznaczy'ła. że chodzi głównie o wskaźniki. Musimy bardzo uwaŻaÓ na wydatki
biezące, aby wskazniki się nie pogorsz.vły. Zasadnym jest dąŻenie do ich poprawy.

Przerł'odniczący zap1łał, czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

Przewodniczący odcZ}tał treść uchwały l zarządztł głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało t3 Radnych. głosów przeciwnych nie było, 2 Radnych
wstrzymało się od głosu.

Uchwała nr XXXIII/I66/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 grudnia 2016 zmieniająca
Uchwałę Nr V/22l11 Rady Gminy w Wąpielsku w sprawie uch\Ą'alenia Wieloletniej Prognozy
Finansorł'ej Gminy Wąpielsk na lata 2017 - 2026 zosta|a podjęta większością glosów.

Ad.8

Podjęcie uchwaly w spralvie uchwalenia Gminnego Programu ProfilakĘki i Rozwiąz1łvania
Problcmów A|koholowych w Gminie Wąpielsk na 2017 rok.

Przewodnicząca Gminnej Komisji ds. Rozwiązyłvania Problemów Alkoholowych
Zo1ia Miazgor.ł'ska odczytała lragmenty Gminnego Programu Plofilaktyki i Rozwiązyr'vania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciw.działania Narkomanii na rok 20 17. ..Wstęp: Wśród
problemólv społecznych w Polsce te związane z alkoholem są naj trudniej szymi do rozr.iiązania.
Wynika to głór.vnie z ich rozmiarów. złoŻoności. a takŻe kosztór.ł' społecznych i ekonomicznych. jakie
ponoszą nie tylko osoby indywidualne, ale takze całe społeczeństwo.

Alkohol jako produkt jest legalnym towalem rynkowym, ale poniewaŻ powoduje określone szkody
społeczne, ekorromiczne i ZdIowotne jeSt przedmiotem zainteresorł.ania ustawodawcy, który poprzez
Stosowne regulacje prawne stara się ograniczać rozmiary tych szkód oraz przectwdziałaó ich
powstar.vaniu. W przypadku alkoholu potrzeba prawnego uregulowania, czyli interwencji
..zewnętrznej" Za pomocą praw'a rłynika równieŻ z braku moŹliwości rozwiązania tych problemów
za pośrednictwem inny'ch środków.
Zgodnie Z laportem Swiatowej organizacji Zdrowia pt. ,.ZagroŹenia dla zdrowia światorr'ego'
Smiertelność i obciążenie chorobami 'powodowane wybranymi najpow aŻniej szymi zagroŻeniami''
(lvy"danie z 2009 roku) alkohol znajduje się na trzecim miejscu wśród czynników ryzyka clla zdrowia
populacji, odpowiec1zialny jest za ponad 60 rodzajór.v chorób i urazów.
Rozmiary problemów związanych z alkoholem to również wysokie koszty społeczne
i ekonomiczne. jakie ponoszą budżety państw Koszty te Szacowane są przez Śrł'iatową organizację
Zdrorł,ia na poziomie 1,3 % PKB, tj' w przypadku Polski ok. l7'5 mld. zł.
Corocznie' z przyczyn pośrednio lub bezpośrednio związanych z naduŻywaniem alkoho1u, umiera na
całym świecie 2.3 mln osób. Osoby naduŻywające alkoholu stanowią około 20% pacjentów ostrych
dyŻlrrów.
NaduŻywar-rie alkoholu to nie tylko szkody zdrowotne, także społeczne' takie jak: naruszenie zasad
bezpieczeństr'va publicznego, przestępczość, wypadki samochodowe' przemoc w rodzinie, ubóstwo i
bezrobocie.



Problem uzaleŻnienia od alkoholu' narkotyków i innych substancji psvchoakt1,wn1,ch mimo
podej mor.van.vch od n'ieltr lat działań mających na cclu zr'viększenie śr,viadomości na temat
korrsekwcncji naduŻywania środków psychoaktywnych stale utrzymuje tendencję wzrostową."
Elementy Diagnozy stanu problemu uzależnień na terenie Gminv Wąpielsk. ..Z danych otrzymanych
z Komendy Powiatowej Policji w Rypinie wynika. Że do listopada 2016 rokrr na terenie Grniny
Wąpielsk Zanotowano:

1. Liczba przeprowadzonvch interwencji domowych 37
W tym dotycZących przemocy domowej 8
w tym z udziałem osób nietrzeŹwych 8

2. Liczba interwencji z uĄ'ciem Niebieskiej Karty 8
a) Liczba ofiar przemocy domowej ogółem 9
w tym:
kobiet 8

męŻczyzn 0
dzieci I

b) liczba sprawców przemocy domowej ogółem 8
w tym:
kobiet 0

mętcz5zn 8

dzieci 0
3. Liczba sprawców przemocy domowej pod wpł}nvem alkoholu 8

w tym doprowadzonych do izby lqłrzeŹwień 6
Iiczba zatrz:,nanych kierowców w stanie nietrzeŹwym 6

Z uzyskanych intbrmacji od dyrektorów i pedagogów ze szkół połozonych na terenie gminy
Wąpielsk, pedagodzy realizują w szkołach wewnętrzne programy profi1aktyczne np. ''Spójrz inaczej '',
na 1ekcjach wychowawczvch i zajęciach przedmiotowych uczniom przekazywane są treści na temat
szkodliwości uż1'wek i wynikające z tego konsekwencje. Na spotkaniach z rodzicami wychowawcy
prowadza pogadanki jak ustrzec dziecko przed uŻywkami, jakie są obj awy i uczulają rodziców c1o

większej kontroli i poświęcenia dziecku więcej czasu' wysłuchaniu' wsparcia tak. aby dziecko
wiedziało i miało poczucie bezpieczeństwa ze stron,v rodziców.

Gminna Komisja Rozwiąz1.v'ania Problemów Alkoho1owych współpracowała z Sadem Rejonowym
w Rypinie. Sadem Rodzirury i dla Dorosłych. Kllratorzy Rodzinni i dla Dorosłych na terenic gminy
pracowali i pracują Z osobami i rodzinami w których zachodzj podejrzenie stosowania przemocy. źr

tak z nadużywania alkoholu ptzez człot:Ńa lodziny. W roku 2016 sprawowanvch dozorów było 22
dozorów nad osobami dorosłymi oraz nieletnimi i wynikającymi z ingerencji we władzę rodzicielską
w ilości 5 nadzorów.''

Przewodnicząca Gmirrrrej Komisji ds. Rozwiązylvania Problemów A1koho1ollych odcz}tała również
uzasadnienie do uchr.vały ..Ustawa z dnia 26 pażdzierntka 1982 r. o r,vychowywaniu w trzeŹwości i
przeciwdziałaniu alkoholizmolvi stanowi, Że prorł'adzenie działań związanych z profilaktvką i
rozwiazyw-aniem problemów UzaleŻnień należy do zadań własnych gmin. Ustawa w ań. i ust. 1

Stanowi. Że: '.olgany władzy i administracji państwowej oraz samoządu terytorialnego są
obowiązane do podejmow-ania działań zmierzających do ograniczenia spoŻycia napojów
alkoholow1,ch oraz zmiany struktury ich spozywania' inicjowania i rł'spierania przedsięi.vzięć
mających na celu zmianę obyczajów rv zakesie spożywania tych napojów. działania na rzęcz
trzeŹlvości w miejscu pracy. przeciwdziałania powstawaniu i usuwaniu następstw naduŻywania
alkoholu, a takŻe wspierania działalności w tym zakresie organizacji społecznych i zakładórł' pracy.''

Ustawowe zaclania w tym zakesie, samorząd gminy realizuje poprzez gminny proglam profilakt)'ki
i rozwiąz1łvania problemów alkoholor.i,ych. Program określa kierunki oraz Strategię działań r.v
zakresie przeciwdziałania alkoholizmor.l'i.



Przy opracclwaniu porłlŻszego programLl posłużono się diagnozą problemu jak rórłnieŻ
r-rwzględniclno zasob-v. jakimi dysponuje Gmina z przeznaczeniem na realizację zadań. Projekt
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązyrł.ania Problemólv Alkoholowych na rok 201 7 dla
Gminv Wąpielsk jest kontynuacją działań rozpoczętych w latach poprzednich. Program Został tak
przygotowany. ab1' jego działania b1'ły nakierowane na leczenie odlłykowe, ale równieŻ na
protilaktykę. która jest najwaŻniejszym elementem pracy związanej z przeciwdziałaniem
uza1eŻnieniom.

W związku z powJZSZym podjęcie uchwałyjest w pełni uzasadnione."

Przewodniczący zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

Wójt podziękował Przewodniczącej GKRPA za sprawne i aktywne działanie w roku bieżącym ortz
Życzył da|szej olvocnej pracy i sukcesów w roku następnym.

Przewodniczący odcz}tał treść uchr'vały i zarządz|ł głosorł'anie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchwala nr XXXIII/I67116 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 grudnia 2016
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu ProfilakĘki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wąpielsk na 2017 rok
została podjęta jednogłośnie.

Ad.9

Podjęcie uchwaĘ v. sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych gromadzonych przez
samorządowe jednostki budżetowe Gminy Wąpielsk prorvadzące działalność oświatow4.

Sekretarz Gminy wyjaśniła, Źe w drodze Zarządzenia powołana została komisja 1ikwidacyjna Zespół
Administracyjny Szkół. aby Urzad Gminy mógł przejąć zadania 1ikwidowanej jednostki' Likwidacja
musi być z pełną inwentaryzacją. W trakcie działań docieramy do pewnvch dokumentów. które były
r.vcześniej \ĄJ'.twolzone i na podstawie których ZAS działał. Napotykamy równieŹ na problemy dot.
księgowości' których nie mozemy wyjaśnić, bo głólvna księgor'va poszła na urlop' a póŹniej wzięła
zwolnienie lekarskie. Na zastępStWo zatrudniona została księgowa, która kończy proces likr,vidacji.
Dotarliśmy do uchwały z 20i0 roku' która regulowała zasady gromadzenia dochodów jedynie ł.
szkole w Długiem' a Iachunki powinny mieć wszystkie szkoły z terenu Gminy Wąpielsk. Dlatego
wprowadza się uchwałę w sprawie utworzenia rachunłu dochodów własnyclt gromadzonych przez
samorządor.ve jednostki budŹetoł.e Gminy Wąpielsk prowadzące działalność ośr'viatową. W $ 1

wymienione są lvszystkie jednostki, dla których tworzy się wydzielony rachunek dochodów
r.ł{asnych w samorządownch jednostkach brrdŻetowych Gminy Wąpielsk prowadzących działalność
ośr.viatową, natomiast w-$ 2 dochod'v z jakich Źródeł mogą byó gromadzone.

Przewodniczący zapytał, czy Radni zgłaszają uw'agi do projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

Przer.vodniczący odczytał treść uchwały i zarządz|ł głosowanie'

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 Radnych. głosów przeciwnych i wstrzymujących Się nie było.

Uchwała nr X)L\III/168/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 grudnia 2016
w sprawie utworzenia rachunku dochodów lvłasnych gromadzonych przez samorządowe
jednostki budżetowe Gminy Wąpielsk prowadzące działalność oświatową zostala podjęta
jednogłośnie.



Ad.10

Podjęcic uchrvaĘ zmieniająccj uchwalę nr XXXIV1ó2/I6 Rady Gminy, Wąpielsk z dnia
28 listopada 2016 r. rv sprawie zorganizowania wspólnej obslugi administracyj nej, finansoł ej i
organizacyjnej jednostek organizacyjnych Gminy Wąpielsk.

Przewodnicząc1, por'vieclział, ze na prośbę Urzędu Gminy zostało w}'słane pismo i odcz1.tał jego
treśó: ''Kujawsko Pomorski Urząd Wojewódzki w Bydgoszczy. Delegatura we Włocławku. Wydział
Nadzoru i Kontroli Uprzejmie intbrmuje, ze na najblizej sesji. zaplanor'vanej na dzień 28 gruclnia
2016 roku zostanie podjęta uchwała zmieniająca uchwałę nr XXXII/i62116 Rady Gminy Wąpielsk
z dnia28 listopada 2016 r. w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi administracyjnej. linansowej
i organizacyjnej jednostek organizac"vjnych Gminy Wąpielsk z wykreśleniem $ 5. Zasady obsługi
administrac'vjnej. linansorvej i organizacyjnej określone Zostaną w porozumieniach zawartych
pomiędzy dyrektorami poszczególnych placórł.ek oświatowych a Wójtem Gminy Wąpielsk."

Seketarz Gminy wyjaśniła' że wyszliśmy za daleko' bo dopisaliśmy ar1ykuł o porozumieniach z
Dyrektorami. Te porozumienia będą zawierane. ale nie należy wskazywać ich w uchwale.

Przewodniczący zapytal. czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

Przewodniczący odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchw-ały głosowało l3 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchwała nr XXXIII/169/16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 grudnia 2016 zmieniająca
uchwalę nr XXXII/162i16 w sprarvie zorganizowania wspólnej obsługi administracyjnej,
finansowcj i organizacyjnej jednostek organizacyjnych Gminy Wąpielsk roku zosta|a podjęta
jednogłośnie.

Ad.1r.

Podjęcie uchwaĘ w zmieniającej uchwałę nr XXVI/I2.ł/16 Rady Gminy w Wąpie|sku z dnia t5
lipca 2016 roku w sprawie rvyboru metody ustalenia oplaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi oraz ustalenia lYysokości tej opłaĘv na terenie Gminy Wąpielsk.

Patryk Łaszewski odpowiedzialny za gospodarkę odpadów w Gminie Wąpielsk powiedział. Źe kwota
jaką firma zaproponowała \ł'przetargu w 2016 roku lr1nosiła 252 tys. z1. W 2017 roklr w plzetargu
wzięła udział 1 1lma i zaproponowała kwotę o 60 tys. wyŻszą. z tego powodu przetalg Został
unieważnionv. Fima w druginr przetargu na 2017 rok zaproponowała kwotę 300 tys. zł. Po
przeliczeniu, aby system się zamhął, a Gmina nie musiała dokładać własnych środków, brakrrje
48 tys. zł. Kalkulacja kosztów rłykazała, że stawki naleŻałoby podnieść, stąd prośba do Rady Gminy
o podjęcie uchwały zmieniającej. aby zbilansować system. obccny koszt odbiorr'r odpadów
segregowanych wynosi 7 zł za osobę, zaś niesegregowanych 12 zł za osobę. Aby system się
zbilansował konieczne jest podniesienie opłat za odbiór odpadów segregowanvch o 1 zł (z 7zł na
8 zł), zaś odpadów niesegrego\.vanycb o 2 zł (z 12 zł na 14 zł). Podniesienie stawek spowodLtje rł zrost
wpłat dokładnie o 48 t1's. zł. Dla rodziny 4-5 osobowej, a takich jest najwięcej, spow'odr-Lje to wzrost
kosztu odbioru odpadów o ok. ó0 tys. złlrodzinęlrok. Dodał, Że mając powvższe na względzie
celowym jest podjęcic uchwały o podwyŻce opłat za gospodarowanie odpadami.

Patryk Łaszewski wyjaśnił równieŻ czym spowodowana jest podwyżka. Wyjaśnił' Że między 2014 a
2016 rokiem ilość odpadów zmieszanych zwiększyła się prawie o 100 ton. W wyniku modemizacji
wysypisko ponosi wyŻsze koszty. obserwuje się takŹe w'zrost ilości odbieranych materiałów
seglegowanych. W porównaniu z 2014 rokiem jest ich o 30% więcej. opłaty lv naszej Gminie są
porówn1,walne c1o opłat rł' okolicznych Gminach.

Przewodniczący zapytał, czy Radni zgłaszają py.tania'

Radny Stanisław Więcławski zap>Ąał' czy działa jeszcze fitma Karo.



Patryk Łaszewski odporviedział. ze d'ziłła, ale nie wzięła udziału rł. przetalgu. odpad) z naszej
Grnin;' nroga być odstarł,iane tvlko na w1'svpisko rł,Puszcz1. Iub w Lipnic. Dla 1irmy.Karo to zby
daleko. generowałoby to znacznie w-r,Ższe koszty' Dodał. ze tinr-ry podzieliły się r1'nkiem.

Radna Danuta Duda powiedziała. Żc firma nie musi być Z naszcgo porł iatu.

Patryk ł,aszewski porł'iedział. Że nie musi" ale musi wywozić odpady na dł.a wskazane lł'ysvpiska.

Radna Danr'tta Duda zap1'tała" dlaczego Komes nie startuje tam, gdzie startuj e Karo i oclwrotnie.
Dodała. Że to chyba Zmowa cenowa.

Patryk Łaszewski powiedział. Że koszt'u_ w dalsz.vm ciągu będą rosły', a niestety będzie to skutkowało
wzrostem opłat.

Przewodniczący zap 
'l1ał. 

czy Radni zgłaszają uwagi do projektu uchwały. Radni nie wnieśli uwag.

Przewodniczący odczy1ał treść uchwał1' 1 zarządr'ił głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało l3 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchlvała nr XXXIII/170/16 Rady Gminy lv Wąpie|sku z dnia 28 grudnia 2016 w sprawie wyboru
metody ustalenia opłaty za gospodaror.vanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej
opłaty na terenie Gminy Wąpie1sk został podjęta jednogłośnie.

Ad.12

Podjęcie uchwaĘ w sprawie zwolnień Z podatku od nieruchomości na 2017 rok na terenie
Gminy Wąpielsk.

Sekretarz Gminy w-vjaśniła. że rł'poprzedniej rrchwale zabrakło zwolnień' dlatego proponuje sie
zwolnienia Za[,ar1e w $ 1 . uchwały tj.: ,.Zwalnia się z podatku od nientchomości:
1) budynki pozostałe, w których nie jest prowadzona działalność gospodarcza z w1jątkiem
przeznaczonych na pror,vadzenie odpłatnej statutowej tlziałalności pożytku prrblicznego i domków
letniskowl'ch,
2) budynki lub ich części oIaZ gruntY - przeznaczone na działalność w zakresie działalności
kulturalno-spor1owej i ochony przecili,poŹarowej. z w1łączeniem działalności gospodarczej'
3) budynki" grunty i budorł'le słuŹące do zbiorowego zaopatrzenia mieszkańcó\ł' gminy w lvodę i
odprowadzenie ścieków."

Przewodniczący odczyał treść uchwały i zarządził głosor'vanie.

Za przyjęciem uclrr.vały głosorł,ało 13 Radn1'ch. głosór.v przecirłnvch i wstrzymujących się nie było.

Uchwała nr XXXIII/I71I16 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 grudnia 2016 w sprałvie
zwolnień z podatku od nieruchomości na 2017 rok na terenie Gminy Wąpielsk zostala podjęta
jednoglośnie.

Ad. 13.

Podjęcie uchlvaĘ' rv sprawie określenia wysokości oplat za korrystanie z wvchowania
przedszkolnego w publicznych przedszkolach i publicznych innych formach wycholvania
przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Wąpielsk oraz warunkólv zrvolnienia z Ęvch opłat.

Sekretarz Gminy powiedziała. Że rł' związku Ze Zmianami jakie zostały naniesionę w projekcie
uch\ł'ały proponuje przesunięcie podjęcia wskazanej uchwały na sesję styczniową i na posiedzenie
komisji ośr.viatorvej. ZłoŻyła rówrrież rł,niosek lormalny o przesunięcie podjęcia uclrwały na następną
sesję.

Przelł'odrriczący poddał pod głosowanie złoŻony wniosek.



1j radnvch głosorvało za prz1'jccienl wniosku tbrmalnego. głosór,v przeciwrych i wstrzymującycll
nie b1'ło.

W tv;'. niku głosowania wniosek został jedlrogłośnie prz1'jęty.

Ad. l.ł.

Sprawozdania i informacje:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

Wójt przedstawił sprawozdanie z bieżących Spraw, poinlolmował, Że:

. odbyły się wybory sołtysa Sołectwa Bielawki. poprzedni sohys został zaproszony na sesję.
ale niestety nie dotarł, podziękLrję mu irurym razem;

' zostały ustawione trzy lampy hybrydorł'e: przy skrzyŻowanirr dróg Radziki DuŻe-Bielawki,
przy drodze z Radzik Dużych w kierlrnku Lamkor.i,'izny oraz w Tomkowie na ostrym łuku
drogi. Jeszcze jedna 1ampa stanie przy cmentarzu w Radzikach DuŻych;

' odbyły się spotkania wigilijne i jasełka w szkołach, spotkanie opłatkowe odbyło się także w
Gminie;

. trwają prace związane z inwestycjami na przyszly rok. dopracor,r yrł anie inwestycji i
sposobów ich 1inansowania. Będzie miało miejsce również wodociągowanie w miejscowości
Tomkowo i Lamkowizna. aby zaopatrzyć mieszkańców w wodę;

' przeprowadzona Zostanie inwestycja wodociągolvania odcinka 800 m z Półwieska Małego do
Radzik DuŻyclr. wymieniony zostanie wodociąg oraz kanalizacja w Ruszkowie, ponieważ są
tam czeste arł'arie. Naprawiony zostanie takŻe wodociąg z Półwicska do Wąpielsk oraz w
kierunku Kiełpin, bo tam takŻe są zgłaszane częste awarie. Po Zamontowaniu wotlociągu z
Półwieska c1o Radzik lł,oda nie będzie musiała juŹ płyną tylko przez Wąpielsk. ale
bezpośrednio w Półwieska do Radzik. Dzieki temu nie będziemy bazowali na jednej nitce
wodociągu.

. Statystvki w naszej Gminie przedstawiają się następująco:

. Gmina Iiczy 4140 mieszkańców stałych i 65 zameldowany'ch na pob}.t czasowy.

. w 20 16 roku zawafie zostały 34 małŻeństwa (w 2015 roku 21).

. urodziło się 29 dzieci (w'2015 roku _38).

. zarejestrowano 37 zgonón (w 2015 _ 46).

Wójt podziękował równieŻ Pani Jarząbek za ptzekazane choinki do Urzęclu Gminy, remizy oSP w
Długiem oraz Gminr-rego ośrodka Kr-rlttrry w Wąpielsku.

Raclny Stanisław Więcławski zap;taidlaczego na suonie internetowej nie ma jeszcze zdjęć z Wigilii
w Długiem.

Wójt odpolviedział' że jest to spotvodowane świętami i wkrótce będą.

b) Przewodniczącego Rady Gminy'

Przewodniczący por'viedział' Że był na spotkanirr lł'Toruniu, gdzie bardzo dobrze rłypowiadano się o
naszym LGD. Dziękowano poprzedniemu Prezesowi oraz Wójtowi Skrwilna' który bardzo się
zaangaŻował i bardzo dobrze teraz to prolvadzi. Niestety mówiono o LGD rypińskim. a miło by się
słyszało. gclyby mórł.iono o LGD z siedziba w Wąpielsku. Tyle lat było to w Wąpielsku. Był teŻ
przedstawianv ranking gmin dot. inrł,estycji drogowych i będzie on udostępniony r'v fbrmie pisemnej.



był-v teŻ podawane koszty utrzymania Urzędu. Dodał" że uczestniczył takze lv Wigilii organizowanej
przez Polviat Rypiński. Stalosta, Przewodniczący Rady Powiatu oraz Poseł Sosnowski Życzylt nam
dobrych działań na IZecZ Gminy oraz prosi1i o przekazanie Życzeń.

Przewodniczący zap'1ał co z |unduszem sołeckirn na Bielawki.

Wójt odpowiedział. ze możlilve jest finansowanie jedynie z firnduszr'L Gminy. Wójt złożył rownleŻ
Życzenia na ptzyszł'v rok i Źyczył' aby udało się zrealizowac Zelożonv budżet. Z1czył również
Spokoju i dobrej współpracy. Poprosił równieŻ o przekazanie Życzeń w swoich rodzinach.

Przewodniczący poinfbrmował, Ze uczestniczył w rozprawie we Włocławku' ale sprawa nie została
jeszcze zakończona. Została podpisana ugoda, a Pani Magda Krajnik uzyskała to co chciała.

Ad.15

Wolne wnioski

Przewodniczący udzie1ił głosu mieszkańcom Lamkowizny i Rumunek_ŁapinóŻ, którzy przedstawili
dwa problemy. Pierw'szy dotyczący zakupu walca. Powiedzieli. że ich zdaniem zakupjest niezbędny,
ale środków z funduszu na realizację tego Zadania moze zabraknąć.

Drugi braku wodociągu w ich miejscow'ości' bo w dalsz1łn ciągu nie mają wody. Powiedzieli, że
zdają sobie sprawę, Że budowa wodociągu to ogromne nakłady finansowe, ale może są jakieś
rozwiązania doraŹne. Mieszkanka Lamkowizny powiedziała' ze była powołana komisja w tej splawie'
ale do niej nie dotarła. Powiedziała' Że woda czerpana z pogłębionej studni śmierdzi ołowiem i nie
spełnia żadnych nonn \ł'ody nadającej się do spożycia. Dodali, że mają świadomośó, ze w_ ich
miejscowości mieszka mało mieszkańców, ale nie chcą zostać pozostał'ieni sami sobie.

Radna Danuta Duda powiedziała' Że tam są lasy, które tez mogą stanowić problem.

Przewodniczący powiedział. Źe w swoim gospodarstwie pogłębiał sttldnię, ale na podkładzie
glinorłvm ijakośc wody spelnia rł;magania.

Mieszkańcy Lamkorł'izny por.viedzieli' Że w_o1eliby'. aby wodociąg został załoŻony.

Wójt powiedział. Że jeŻeli jest taka wola to zostaną podjęte działania'

Mieszkańcy powiedzieli, ze jeś1i Gmina zbuduje nitkę główną to mieszkańcy wykonają przyłącza do
swoich posesji.

Wójt dodał również, Że dalsze pogłębianie nie ma sensu' bo Żwirownia kontynuuje wykopy i nie
rł icmr jaki będzie tego skrrtek.

Kierownik Samorządowego Zakładu Budżetowego Izabela Lewandowska powiedziała. Że ciśnienie
jest dobre i budoł'a wodociągu moŻe być przeprowadzona. Powiedziała, ze r'v tej s1tuacji zamówi
mapy do celów projektow1'ch. Dodała. że całego obszaru nie ma na mapach, ale postara się w tej
sprarł ie zorientorł rc.

Radna Danuta Duda zwróciła uwagę' Źe Zapewne przy drodze jest duŻo małych działek.

Przewodniczący zaproponował' Że na posiedzenie komisji zoslanie zaproszona Pani Kierownik SZB
i temat będzie kontynuowany.

Radny Wojciech Rrrtkowski powi ecIztał' że właściciele niektórych działek pewniejuŻ nie żyją i to tez
może stano\ł'ić problem.

Mieszkańcy powiedzieli, ze najpierw naleŻy rrstalić przebieg wodociągl"l. Powiedzieli, że
nrieszkańcom musi byó zapewniony dostęp do wody.

\\ ójt polł iedzial. Że spraua zostanie rozpozncna.

Mieszkańcy zaproponowali' Że moŻna wpuścić zbiomik w głąb ziemi i podłączyć do instalacji w



domu.

Wójt powiedział, że jeśli nie będzie dostępu światła do wody, to może or'a ptzęz dłwŻszy czas
znajdować się w zbiomiku.

Przewodniczący powiedział, Że lrzeba to ustalió z Wójtem Gminy.

Przewodniczący zapyĄał, czy są jeszcze jakieś pytania.

Pyań nie było.

Ad.16

Zapytania i interpelacj e

Były zgłaszane na bieŹąco jak w protokole.

Ad.17

Zamknięcie sesji.

Tomasz Czajkowski - Przewodniczący Rady Gminy po wyczerparriu porządku obrad życzył
wszystkim wszystkiego najlepszego w Nowym Roku i zarnknął obrady XXXIII Sesji Rady Gminy
Wąpielsk o godz. 12:45.

Protokołowała:

M. Przybyła

Przewodj.iczący
,Bady BminY ,t
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